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Protokół Nr 16 

z obrad szesnastej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytych w dniu 24.02.2016r. 

 

 

 

Posiedzenie odbyło się w Sali Krajeńskiej Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku 

przy ulicy Pocztowej 2. 

Sesja trwała od godz. 12:00 – do godz. 15:20. 

Obecność według załączonej listy obecności. 

W sesji na 15 radnych udział wzięło 14 radnych, czyli quorum wymagane do podejmowania 

prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym / jedn.tekst Dz.U. 

Nr 142 poz. 1591 z późn. zm. /. 

Radna nieobecna usprawiedliwiona – p. Marta Bączkowska 

Spoza Rady w obradach uczestniczyli: 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

4. Zastępca Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy 

w Sępólnie Krajeńskim      - Piotr Bukolt 

5. Wicestarosta Powiatu Sępoleńskiego    - Andrzej Marach 

6. Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg - Tomasz Fifielski 

7. Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury 

 w Więcborku       - Joanna Soja - Tońska 

8. Kierownik Referatu Inwestycji Planowania Przestrzennego 

i Gospodarki Nieruchomościami UM    - Michał Bąk 

9. Redaktor „Krajeńskich Zeszytów Historycznych”  - Leszek Skaza 

10. Redaktor Regionalnego Portalu Informacyjnego  - Paweł Szydeł 

11. Redaktor „Wiadomości Krajeńskich”    - Robert Lida 

 

 

Obradom przewodniczyła p. Grażyna Witczak – Przewodnicząca Rady Miejskiej  

w Więcborku. 

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie protokołu z XV sesji Rady Miejskiej. 

4. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

5. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 
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6. Interpelacje i zapytania radnych. 

7. Informacja Dyrektora MGOK na temat realizacji zadań w roku 2015 i prezentacja 

planowanych przedsięwzięć na rok 2016. 

8. Sprawozdanie Przewodniczącej Komisji Oświaty, Kultury i Sportu RM ze spotkania  

z organizacjami pozarządowymi. 

9. Informacja o stanie bezrobocia na terenie gminy Więcbork za rok 2015 i miesiąc styczeń 

roku 2016. 

10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia kryteriów wraz z liczbą 

punktów oraz dokumentów niezbędnych do potwierdzenia spełniania kryteriów 

stosowanych na drugim etapie postępowania rekrutacyjnego do oddziałów 

przedszkolnych, dla których Gmina Więcbork jest organem prowadzącym. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgodny na nabycie nieruchomości położonej  

w Borzyszkowie przez Gminę Więcbork. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Programu Ochrony Środowiska Gminy 

Więcbork na lata 2016-2019”. 

13. Podjecie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu usuwania azbestu i wyrobów 

zawierających azbest Gminy Więcbork”. 

14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

15. Wolne wnioski i informacje. 

16. Zakończenie. 

  

Do porządku obrad nie wniesiono zmian 

 

Na sali 14 radnych  

 

Porządek obrad przyjęto jednogłośnie 

 

Ad. 3 Przewodnicząca RM p. Grażyna Witczak poinformowała, że protokół z XV sesji 

został napisany. Do dnia sesji nie wniesiono poprawek. Zapytała, czy ewentualnie ktoś  

z radnych w danej chwili ma jakieś uwagi. Takowych nie zgłoszono, więc poddano protokół 

pod głosowanie. 

Na sali 14 radnych  

Protokół przyjęto jednogłośnie 

 

Ad. 4 Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku dotycząca działań 

podejmowanych w okresie między sesjami. 

W przedmiotowym okresie Przewodnicząca RM pełniła cotygodniowy – wtorkowy dyżur  

w biurze Rady Miejskiej.   

 

10.02.2016 – udział w I Targach Pracy i Edukacji w Sępólnie Krajeńskim pod hasłem  

„Twoja Przyszłość w Twoim Regionie”. 

11.02.2016r. – udział wystawie Ekslibrisów p. Józefa Bondarczyka zorganizowanej w ramach 

obchodów 70-lecia Koła Pszczelarzy w Bibliotece Miejskiej w Więcborku. 

13.02.2016r. – udział w walnym zebraniu sprawozdawczo - wyborczym OSP w Więcborku. 

W trakcie spotkania wybrano nowy Zarząd. Stanowisko Prezesa nadal piastować będzie   

p. Teresa Dropińska. 
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16.02.2016r. – zorganizowanie spotkania dotyczącego organizacji obchodów 1050-lecia 

Chrztu Polski na terenie gminy Więcbork. W spotkaniu uczestniczyli dyrektorzy szkół , 

przedstawiciele jednostek kultury oraz organizacji pozarządowych. 

18.02.2016r. – udział w konsultacjach społecznych dotyczących tworzenia lokalnych map 

zagrożeń bezpieczeństwa. Spotkanie to odbyło się w Miejsko-Gminnym Ośrodku Kultury  

w Więcborku, a jego organizatorem był Komendant Powiatowy Policji w Sępólnie 

Krajeńskim. 

19.02.2016r. –udział w posiedzeniu Komisji Oświaty Kultury i Sportu Rady Miejskiej  

w Więcborku. 

 

Ponadto w omawianym czasie Przewodnicząca RM prowadziła rozmowy dotyczące 

konieczności stworzenia programu pomocowego dla osób niepełnosprawnych w zakresie 

ułatwień w poszukiwaniu zatrudnienia i jego podjęcia. Podjęła również zagadnienie związane 

z ochroną powietrza na terenie gminy Więcbork. 

 

Ad. 5 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

30.01.2016r. – udział w walnym zebraniu sprawozdawczo wyborczym OSP Lubcza. 

Gratulacje ponownego wyboru na stanowisko Prezesa Burmistrz skierował pod adresem 

radnego Andrzeja Wendy. 

2.02.2016r. – udział w zebraniu sołeckim sołectwa Adamowo.  

3.02.2016r. – III spotkanie członków Rady Krajeńskiego Parku Krajobrazowego w Centrum 

Aktywności w Sępólnie Krajeńskim. Na spotkaniu przyjęto regulamin Rady KPK oraz 

wybrano Przewodniczącego w osobie p. Krzysztofa Kannenberga i dwóch 

wiceprzewodniczących: p. Jarosława Tadycha i  p. Leszka Popowskiego. Tego samego dnia 

Burmistrz uczestniczył w zebraniu sołeckim sołectwa Śmiłowo. 

4.02.2016r. – udział w zebraniu sołeckim sołectwa Lubcza oraz zabawie Walentynkowej 

zorganizowanej dla podopiecznych Domu Pomocy Społecznej w Suchorączku. 

5.02.2016r. – udział w zebraniu sołeckim sołectwa Frydrychowo i sołectwa Sypniewo.  

6.02.2016r. – udział w Balu charytatywnym „Szpital Wspólnym Dobrem”, który odbył się  

w pałacu w Sypniewie. 

8.02.2016r. – udział w  zebraniach sołeckich sołectwa Zakrzewek i Zakrzewska Osada. 

9.02.2016r. - udział w  zebraniach sołeckich sołectwa Pęperzyn i Nowy Dwór. 

10.02.2016r. – udział w I Targach Pracy i Edukacji w Sępólnie Krajeńskim. 

11.02.2016r. – udział w zebraniu sołeckim sołectwa Dalkowo i Wymysłowo. Tego samego 

dnia Burmistrz spotkał się z Prezesem Firmy „Gabi – Bis”. Rozmowy dotyczyły obecnej 

sytuacji i planów Firmy, były też okazją do złożenia podziękowań za pomoc w akcji 

dystrybucji jabłek na terenie gminy Więcbork. Poza tym Burmistrz uczestniczył w wystawie 

ekslibrisów p. Józefa Bondarczyka – jednej z wielu imprez towarzyszących obchodom 70-

lecia Koła Pszczelarskiego w Więcborku. 

12.02.2016r. – udział w posiedzeniu Konwentu Powiatu Sępoleńskiego. Tematyka 

obejmowała podsumowanie I Targów Pracy i Edukacji, kwestię bezpłatnych porad prawnych 

/tu w porozumieniu z wszystkimi samorządami oraz jednostkami zapewniającymi obsługę 

ustalono, że raz w miesiącu takie porady udzielane będą w Sośnie i w Kamieniu Krajeńskim/. 

Tego samego dnia Burmistrz uczestniczył w posiedzeniu połączonych Komisji Zdrowia, 

Pomocy Społecznej i Porządku Publicznego oraz Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej, Inwentaryzacji i Handlu Rady Miejskiej w Więcborku, gdzie 

omawiano spraw dotyczące podstawowej opieki zdrowotnej na terenach wiejskich. 

13.02.2016r. – udział w  walnym zebraniu sprawozdawczo-wyborczym OSP Więcbork. 

15.02.2016r. – wyjazd do Bydgoszczy do siedziby Spółki „ProNatura” – elektrociepłowni  

i spalarni śmieci. Był to wspólny wyjazd samorządowców tj. Wicestarosty Powiatu 
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Sępoleńskiego p. Andrzej Marach, Burmistrza Kamienia Krajeńskiego p. Wojciecha 

Głomskiego, Burmistrza Sępólna Krajeńskiego p. Waldemara Stupałkowskiego  oraz Wójta 

Sośna p. Leszka Stroińskiego. Założeniem samorządowców jest zwiększenie 

konkurencyjności instalacji odbioru odpadów komunalnych. W naszym rejonie przypisani 

jesteśmy do trzech instalacji. Spółka zainteresowana jest tym, aby być instalacją 

ponadregionalną /Spółka złożyła wniosek do Marszałka Województwa Kuj- Pom.  

o zakwalifikowanie tej instalacji jako ponadregionalnej/. Wiąże się to z tym, że jeżeli taki 

status by uzyskała, to zarówno Spółka , jak i samorządy spoza terenu Bydgoszczy mogłyby 

wywozić tam odpady komunalne zmieszane. Elektrociepłowania nie tylko spala śmieci ale 

jednocześnie dostarcza ciepła i energii świetlnej do budynków mieszkalnych i obiektów na 

terenie Bydgoszczy. Skala zaawansowania technologicznego tej instalacji zrobiła na 

samorządowcach ogromne wrażenie. Na dzień dzisiejszy Spółka za odbiór tony odpadów 

komunalnych zmieszanych żąda stawki 221,00 zł netto, Gmina Więcbork płaci obecnie 

260,00 zł netto. Jakie będą decyzje Marszałka w ww. zakresie radni zostaną poinformowani.  

16.02.2016r. – wyjazd do Sępólna Krajeńskiego celem podpisania aktów notarialnych. 

17.02.2016r. – udział w posiedzeniu Komisji Mieszkaniowej. W trakcie posiedzenia 

omawiano kwestię przydziału mieszkania  Sypniewie, o którym mowa była również na 

poprzedniej sesji RM. Wykonana została inwentaryzacja pomieszczeń ww.  lokalu  

i wytypowano dwie rodziny, które w pierwszej kolejności kwalifikują się do przyznania 

mieszkania. Osoby wnioskujące o przydział lokalu musza wyrazić zgodę na jego przyjęcie.  

W momencie podjęcia decyzji RM zostanie o niej powiadomiona. Ponadto w tym dniu 

Burmistrz uczestniczył w zebraniu sołeckim sołectwa Borzyszkowo. 

18.02.2016r. -  wyjazd do Gdańska, gdzie Burmistrz spotkał się z Dyrektorem Regionalnym 

ds. Sprzedaży i Współpracy z Samorządami PKP S.A. p. Andrzejem Włodarskim.  

W spotkaniu tym uczestniczyła również Naczelnik Wydziału p. Barbara Lange oraz Inspektor 

ds. Gospodarki Nieruchomościami UM w Więcborku p. Barbara Szmidt. Podczas rozmów 

poruszono kwestię rozbieranej linii kolejowej i nieładu, jaki pozostawia po sobie ekipa 

demontująca. W tym zakresie otrzymano zapewnienie o monitorowaniu zadania. Kolejna 

rzeczą, o której rozmawiano było przekazanie na rzecz Gminy Więcbork budynków 

dworcowych na terenie gminy Więcbork w nawiązaniu do pisma datowanego na styczeń br. , 

jakie trafiło do Gminy  z PKP w tej właśnie sprawie. Chodzi tu o budynki: w Więcborku, 

Sypniewie, Dorotowie i Pęperzynie. Ważna informacja jest taka, ze najszybciej Gmina może 

uzyskać przekazanie budynku dworca w Więcborku, bo wg ksiąg wieczystych PKP jest tam 

użytkownikiem wieczystym ale jawią się w tym przypadku kolejne pytania i dopóki  

Burmistrz nie uzyska na nie odpowiedzi nie będzie podejmował żadnych wiążących decyzji. 

Chodzi o to, że Gmina jako użytkownik wieczysty będzie musiała płacić stosowną opłatę, 

pytanie brzmi w jakiej będzie ona wysokości. Działka w Więcborku na której znajduje się 

budynek dworca jest duża w związku z czym wspomniana opłata może być znacząca. Można 

byłoby wystąpić do Starosty o przekształcenia użytkowania wieczystego w prawo własności 

ale o tym również będzie dopiero rozmawiał ze Starostą /są podobno starostwa, gdzie 

odstępuje się od opłaty gdy nieruchomość przeznaczona jest na rzecz jst/. W przypadku 

pozostałych budynków kolejowych, o których była mowa powyżej wpis w księdze wieczystej 

brzmi „użytkownik”, zatem PKP musi wpierw wystąpić o uwłaszczenie na tych 

nieruchomościach, a dopiero potem przekazać na rzecz Gminy Więcbork. Kolejną poruszaną 

kwestią było przekazanie nieruchomości stanowiących nieczynna i zlikwidowaną linię 

kolejowa Nr 240. Na linii tej jest pewna infrastruktura – techniczna, drogowa, z którą Gmina 

jako właściciel będzie musiała się zmierzyć. Mówiono o rozbiórce wiaduktów z torowiskiem 

PKP nie wykazuje przeciwwskazań. Jednakże trzeba będzie dobrze przeanalizować 

ewentualność rozbiórki wiaduktów, żeby nie okazało się to dla Gminy sporym problemem 

ponieważ utrzymanie takich obiektów też kosztuje. Ustalono, że przed przejęciem 
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nieruchomości powołana zostanie wspólna Komisja zarówno z ramienia Gminy, jak i PKP, 

która sprawdzi i zinwentaryzuje nieruchomości m.in. w jakim są one stanie. Ostatnią 

wywołaną rzeczą była sprawa ulicy Dworcowej. W czwartym kwartale 2015r. miało dojść do 

przekazania ulicy Dworcowej na rzecz Gminy Więcbork. Niestety nie udało się tego 

wykonać, a na dzień dzisiejszy trwa cały czas procedura wyłączania  działek z terenów 

zamkniętych. Zostały złożone odpowiednie wnioski do Ministerstwa i PKP czeka na podjęcie 

tego typu decyzji. Żeby usprawnić pewne procesy ustalono, że PKP   może wystawić dla 

Gminy dokument umożliwiający jej prawo do dysponowania nieruchomością, co z kolei 

umożliwiłoby Gminie rozpoczęcie projektowania i przygotowania dokumentacji technicznej 

odnośnie przebudowy tej drogi. Niemniej, jak wynika ze stanowiska Referatu Inwestycji, 

Gminie potrzebne jest zniesienie klauzuli terenu zamkniętego. 

19.02.2016r. – udział w zebraniu sołeckim sołectwa Zgniłka oraz posiedzeniu Komisji 

Oświaty, Kultury i Sportu Rady Miejskiej w Więcborku. 

22.02.2016r. – udział w zebraniu sołeckim sołectwa Suchorączek. W tym tez dniu Burmistrz 

gościł w swoim gabinecie Zastępcę Zarządcy Rejonu w Bydgoszczy PKP p. Dariuszem 

Lewandowskim, Administratorem Nieruchomości p. Czesławem Laskowskim oraz 

Kierownikiem Rejonu Dróg Wojewódzkich w Tucholi p. Januszem Dabką. W spotkaniu 

uczestniczyli również Kierownik Reefartu Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg UM 

Więcbork p. Tomasz Fifielski, pracownicy tegoż Referatu p. Szymon Landowski  i Maciej 

Ryduchowski. Spotkanie wywołane zostało niejako przez korespondencję jednego  

z mieszkańców Więcbork, która to powoduje pewne utrudnienia dla mieszkańców. Ulica 

Dworcowa tj. stan zastany, właścicielem jest PKP. Ósmego lutego odbyła się kontrola 

Wojewódzkiego Inspektora Nadzoru, której pokłosiem mogło być zamknięcie przedmiotowej 

drogi, co z kolei skierowałoby cały ruch samochodów ciężarowych przez centrum miasta.  

W takcie rozmów dokonano pewnych ustaleń i przygotowano również odpowiedź  do 

Wojewódzkiego Inspektoratu odnośnie możliwości Gminy względem funkcjonowania drogi 

przy ul. Dworcowej. Gmina jako Zarządca drogi oznakuje ją odpowiednio /ograniczenie 

prędkości, oznaczenie terenu jako własności PKP/ oraz na bieżąco będzie wykonywała prace 

naprawcze typu łatanie ubytków itp.  Porozumiano się również w tym, że zarówno PKP, jak  

i Gmina przeznaczy jakąś cześć środków i w miesiącach letnich w najbardziej newralgicznym 

punkcie wyłoży chociażby fragment nowego asfaltu. Sprawa jest o tyle skomplikowana że 

etap projektowania i gromadzenia dokumentacji potrwa co najmniej dwa trzy lata i wcześniej 

nic więcej nie uda się tam wykonać. 

23.02.2016r. – udział w zebraniu sołeckim sołectwa Puszcza oraz spotkanie z Dyrektorem ds. 

Samorządu Terytorialnego Północno-Zachodniej Polski przedstawicielem Firmy „Deloitte” 

p. Łukaszem Filipiakiem. Omawiano kwestię anektowania dotychczasowej umowy na 

odzyskiwanie VAT-u.  

 

Działania Podejmowane przez Zastępcę Burmistrza Więcborka  

p. Jacka Masztakowskiego: 

 

3.02.2016r. – udział w obchodach 50-lecia pożycia małżeńskiego Państwa Szmelter  

z Sypniewa. 

17.02.2016r. – udział w posiedzeniu Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Więcborku. 

18.02.2016r. – udział w spotkaniu w ramach konsultacji społecznych związanych  

z tworzeniem lokalnej mapy zagrożeń w powiecie sępoleńskim. 

 

Informacje dodatkowe Burmistrza Więcborka: 
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 W dniach 17-19 lutego Gmina otrzymała do rozdysponowania trzy transporty jabłek  tj. 

ponad sześćdziesiąt ton. Owoce trafiły za pośrednictwem Stowarzyszenia „Amor Omnia 

Vincit”. Tym razem dwa transporty rozdysponowane zostały poprzez sołectwa – sołtysów 

dla mieszkańców. Jeden transport przeznaczony został dla mieszkańców Więcborka oraz 

dla Placówki Opiekuńczo – Wychowawczej, Szpitala Powiatowego, opiekunów MGOPS 

w Więcborku i podopiecznych Jednostki. Kolejny raz należy złożyć podziękowania p. 

Jackowi Jerczyńskiemu właścicielowi Firmy „Gabi-Bis” za bezpłatna pomoc  

w przechowywaniu i rozładunku owoców, p. Szcześniakowi również za bezpłatną pomoc 

przy rozładunku, Przewodniczącemu Samorządu Mieszkańców Więcborka p. Ryszardowi 

Przybyłowskiemu, wszystkim sołtysom oraz pracownikom MGOPS i Gminy Więcbork.   

 Ogłoszony został przetarg na sprzedaż starej równiarki oraz na zakup materiału do 

utwardzania dróg gminnych. Gmina chce zakupić 4 tys. ton kamienia kruszonego oraz 

1tys. ton kamienia wapiennego. 

 1 marca 2016 roku wspólnie z Miejsko-Gminną Biblioteka Publiczną oraz Miejsko-

Gminnym Ośrodkiem Kultury przygotowywane obchodzony będzie dzień Żołnierzy 

Wyklętych. Szczegółowe informacje na temat programu obchodów tego dnia można 

znaleźć na stronie wiecbork.pl, BIP Gminy Więcbork oraz stronie E- Krajna.pl i gazecie 

lokalnej. Program obchodów przewiduje: 

 

 11.00 Złożenie wiązanek na grobach żołnierzy na cmentarzu komunalnym 

   

 11.30  Złożenie wiązanek na grobach żołnierzy na cmentarzu parafialnym 

 12.00  Gawęda Małgorzaty Jarocińskiej „Rotmistrz Witold Pilecki najodważniejszy 

człowiek świata” (sala kinowa MGOK) 

 Recital piosenek „Panny Wyklęte” w wykonaniu młodzieży MGOK Więcbork 

 13.00  Wykład Anety Romanowskiej „Żyli prawem wilka… Rzecz o żołnierzach 

wyklętych” cz. I (sala kinowa MGOK) 

 14.00  Wykład Anety Romanowskiej „Żyli prawem wilka… Rzecz o żołnierzach 

wyklętych” cz. II (sala kinowa MGOK) 

Ad. 6 Interpelacje i zapytania radnych. 

1. Radny Andrzej Wenda ponowił interpelację w spawie oznakowania mostu w Sypniewie 

i umieszczeniu w jego pobliżu informacji o objeździe /skrót Wymysłowo - Dorotowo/.  

 Radny pytał również, czy na spotkaniu Rady Krajeńskiego Parku Krajobrazowego 

pojawiły się jakieś informacje, co do wyboru Dyrektora KPK. 

 Chciał też wiedzieć, czy Burmistrz planuje ogłosić konkurs i obsadzić stanowisko 

sekretarza Gminy w Urzędzie Miejskim. 

 Radny zauważył, że zakupiony przez Gminę ciągnik widoczny jest już na terenie gminy, 

wnioskuje zatem że jego stan techniczny jest zadawalający. 

 

Ad. 7 Informację na temat realizacji zadań w roku 2015 i prezentację planowanych 

przedsięwzięć na rok 2016 Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury przedstawiła Dyrektor 

Jednostki p Joanna Soja – Tońska. 

 

Informacja stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM 

oraz stronie BIP Gminy Więcbork/. 
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Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radny Jan Antczak podziękował Dyrektor za dobrze układającą się współpracę pomiędzy 

MGOK, a sołectwami. Pytał też o planowany remont kina i sali widowiskowej MGOK  

w ramach środków pozyskanych z zewnątrz. Zgłosił także sugestię, aby w przyszłości kiedy 

pobliskie ośrodki będą zapraszały artystów wzięto pod uwagę to, by nie zbiegało się to  

w jednym czasie. Chciałby aby w tym zakresie była lepsza współpraca pomiędzy Sępólnem 

Krajeńskim, a Więcborkiem.  

 

Dyrektor MGOK zapewniła, że z jej strony współpraca z Jednostką Kultury w Sępólnie jest 

bardzo dobra. Zawsze kiedy planuje duże koncerty dzwoni do tamtejszej Dyrektor  

z informacją, by pewne przedsięwzięcia się nie pokrywały. Sytuacja dotycząca Koncertu  

p. Teresy Werner była jedyna, kiedy to  impreza MGOK Więcbork zbiegła się z imprezą 

CKiS w Sępólnie Krajeńskim. Na początku grudnia zadzwonił menager p. Teresy Werner  

z informacją, że wypadł mu jeden koncert w Bydgoszczy lub w Nakle i pytaniem, czy 

Ośrodek Kultury w Więcborku jest zainteresowany występem artystki. Oczywiście taka 

propozycja została przyjęta z racji tego, że ten rodzaj muzyki ma swoich licznych fanów  

w gminie Więcbork. Sala MGOK Więcbork to 225 miejsc, koncert p. Werner kosztuje 

10.000,00 zł. Zawsze umawia się z menagerami, że robią koncert na ich własne ryzyko i tyle 

ile zbiorą pieniędzy z biletów tyle zbierają, pozostawiając w MGOK opłatę za wynajem sali  

i zwrot kosztów ogrzewania.  W momencie kiedy był już ustalony termin koncertu i plakaty  

w Internecie, dwa tygodnie przed terminem koncertu zadzwoniła do menagera artystki  

p. Maciaszek, że potrzebuje Koncertu konkretnym dniu tj. dzień przed koncertem 

zorganizowanym w Więcborku. Menager  się zgodził przepraszając później, że nie spojrzał na 

odległości między miejscowościami. Jako rekompensatę zaproponował, aby do każdego 

biletu dołączona była płyta. W Więcborku sprzedawane były bilety w cenie 40,00 zł, 

natomiast CKiS kupiło koncert za 10.000,00 zł i sprzedawało bilety po 15,00 zł. Czyli licząc 

300 miejsc w CKiS razy 15,00 zł , wychodzi 4.500,00 zł, zatem reszta zapewne został 

dołożona z budżetu. Być może budżet tamtejszej jednostki stać na dopłacenie takiej kwoty. 

Osobiście takiej sytuacji Dyrektor nie wyobraża sobie u nas. Taki koncert jest koncertem 

komercyjnym i on musi się zamknąć chociażby na zero. 

 

Radny Antczak podziękował za wyjaśnienie, chociaż jak podkreślił w swojej wypowiedzi 

nie stawiał tej sytuacji, jako zarzut wobec Dyrektor.   

 

Dyrektor MGOK odniosła się także do remontu kina mówiąc, że w trakcie jest 

przygotowywana dokumentacja techniczna. To nad czym głosowali radni w roku ubiegłym, to 

właśnie zabezpieczenie środków na jej wykonanie.  W momencie, kiedy dokumentacja będzie 

ukończona Ośrodek Kultury będzie aplikował o środki zewnętrzne na realizację 

przedsięwzięcia. 

 

Radny Andrzej Wenda zauważył, że z analizy informacji jaką uzyskali radni wynika, że  

z roku na rok Ośrodek pozyskuje coraz mniej środków zewnętrznych. Pytał zatem na jakie 

działanie w roku 2016 zostały złożone wnioski i na jakie przedsięwzięcia. 

 

Dyrektor MGOK odpowiedziała, że w zasadzie do 14 marca jest na urlopie macierzyńskim, 

natomiast w okresie kiedy były konkursy ogłaszane przez Ministerstwo Kultury złożyła 

wniosek na organizację koncertu p. Andrzeja Dobbera w Więcborku. Program zakłada  

i koncert p. Dobbera w Więcborku i wyjazd grupy mieszkańców do Warszawy, do Teatru 
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Narodowego. Jeżeli chodzi ogółem o pozyskiwane środki, to rzeczywiście kwota jest 

malejąca ale wiąże się to z tym, iż środki z tego pierwszego okresu programowania się 

kończyły i było ich coraz mniej. Teraz oczekuje się na nowe rozdanie m.in. z Lokalnej Grupy 

Działania i wtedy MGOK będzie aplikował o środki na kolejne lata.  

 

Radna Anna Łańska pytała, czy jest już ustalona gwiazda, która uświetni Dni Więcborka, 

kto podejmuje decyzję w tej sprawie i z kim jest to uzgadnianie, a jeżeli jest już ustalona to 

jaka.  Rozumie też, że oprócz koncertu p. Dobber żadnych innych środków nie udało się 

pozyskać. Radna zapytała również, czy program imprez MGOK skoordynowany jest 

z planami stowarzyszeń i organizacji. 

 

Dyrektor MGOK podała, że jeżeli chodzi o gwiazdę na Dni Więcborka, to rozmowy trwają. 

W tym roku dla mieszkańców gminy MGOK chciałby przygotować niespodziankę, więc nie 

chciałaby zdradzać szczegółów. Co do środków pozabudżetowych, to w tym roku żadnych 

nie udało się pozyskać, a te ministerialne też jeszcze nie są rozstrzygnięte. Program imprez 

składany jest do Gminy, do Komórki Promocji. Jeżeli pojawią się jakieś „zgrzyty” terminowe 

rozmawia się z daną organizacją i większych problemów nie ma. 

 

Przewodnicząca RM wskazała, że podczas posiedzenia Komisji Oświaty pojawiły się głosy 

o trudnościach w zakresie skoordynowania niektórych imprez. Prosiła zatem Burmistrza, by 

włączył się niejako w pertraktacje pomiędzy organizatorami. Dwa lata temu sytuacja 

konfliktowa pojawiła się przy okazji organizacji dnia dziecka teraz dotyczyło to Mikołajek na 

Rynku. 

 

Radny Stanisław Posieczek zgłosił, że w informacji pisemnej p. Dyrektor nie doszukał się 

tej dotyczącej tegorocznego organizatora Turnieju Sołectw.  

 

Dyrektor MGOK podała, że w tym roku gospodarzem Turnieju będzie sołectwo 

Frydrychowo, a impreza odbędzie się na boisku w Sypniewie.  

 

Radny Jacek Kabattek chciał wiedzieć, czy jest przewidziana podwyżka uposażenia dla 

opiekunów świetlic wiejskich i czy płaca ta uzależniona jest od zakresu obowiązków. Czy 

ewentualnie jest przewidziana dla tych osób jakaś premia. 

 

Dyrektor MGOK  stwierdziła, że temat obsługi świetlic jest bardzo trudnym tematem. Na 

pewno jednak nie przewiduje premiowania opiekunów, gdyż w tej chwili nie ma nawet 

możliwości weryfikacji, co te osoby tak na prawdę robią. Są to osoby zatrudnione na umowę 

zlecenie, płaca jest bardzo mała – kwartalna ok. 535,00 zł brutto, a zróżnicowanie na 

świetlicach jest bardzo duże. W niektórych świetlicach dzieje się bardzo dużo i są to rzeczy, 

które większość osób robi społecznie. Generalnie trudno jej się do tego pytania odnieść.  

 

Radny Stanisław Piłka nawiązał do informacji dotyczącej wnioskowania o środki na koncert 

p. Dobbera pytając, jakiego rzędu kwota interesuje artystę. 

 

Dyrektor MGOK wskazała, że ogólny koszt koncertu to kwota 75.000,00 zł. Jest to wersja 

ekonomiczna z kwartetem smyczkowym i pianistą. Gdyby była orkiestra symfoniczna, to 

jeszcze trzeba byłoby dołożyć 20.000,00 zł. Na kwotę 75.000,00 zł składa się honorarium  

p. Dobbera, wynagrodzenie kwintetu smyczkowego i pianisty, wynagrodzenie prowadzącego 

koncertu, wynajem fortepianu, koszt Zaiks-u, wynajem zadaszenia i krzeseł.  
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Radna Łańska pytała jaka jest wysokość dofinansowania z Ministerstwa Kultury do tej 

imprezy. 

 

Wysokość dofinansowania wynosi 85% brutto kosztów, czyli bardzo wysokie. Około 

10.000,00 zł dołożylibyśmy że swoich środków, reszta mogłaby być pozyskana. Z Założenia 

impreza nie ma być biletowana, będzie to koncert dla wszystkich mieszkańców w plenerze – 

Dyrektor MGOK.  

 

Radny Ryszard Kalaczyński  mówił o konieczności reaktywowania organizacji imprez  

w lasku miejskim oraz potrzebie odpowiedniego oświetlenia tegoż miejsca. Jeżeli te elementy 

zadziałają lasek znowu ściągnie mieszkańców i kibiców. 

 

Dyrektor MGOK zapewniła, że co roku scena w lasku jest porządkowana, a koncerty tam 

organizowane z racji swej specyfiki przyciągają określoną grupę widzów. Aż tak ciemno tam 

na pewno nie jest, natomiast rodzaj muzyki prezentowanej w muszli koncertowej wymaga 

odpowiedniego nastroju i oświetlenia. Niemniej na pewno wspólnie z Burmistrzem 

przedyskutuje możliwość wprowadzenia dodatkowego oświetlenia, być może takiego, które 

po koncertach będzie można zdemontować.  

 

Radny Kazimierz Wilczyński przyłączając się do wniosku radnego Kałaczyńskiego, 

ponowił swoją prośbę o doświetlenie miejsca chociażby 1-2 lampami, bo jest tam niestety 

bardzo ciemno. W tej chwili są tam dobrze utrzymane obiekty i należałoby zadbać o to, by nie 

były niszczone, a ludzie nie bali się tam chodzić.  

 

Przewodnicząca RM zapytała, jaka jest sytuacja prawna świetlic wiejskich. Czy sprawy 

własnościowe są już uregulowane, czy procedury są w trakcie. Niedawno rozmawiała  

z księgową i podobno występują jakieś problemy z księgowaniem amortyzacji itp. sprawy.  

 

Dyrektor MGOK stwierdziła, że trudno mówić jej o kwestiach księgowych i problemach 

dotyczących amortyzacji, natomiast same świetlice są majątkiem Gminy oddanym  

w użyczenie MGOK. 

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję i ogłosiła dziesięciominutową przerwę w obradach. 

 

Po przerwie obrady wznowiono. 

 

Ad. 8 Sprawozdanie ze spotkania z organizacjami pozarządowymi przedstawiła 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Rady Miejskiej w Więcborku p. Beata 

Kopta. 

 

Sprawozdanie stanowi Załącznik Nr 2 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze 

RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork/ 

 

Punkt nie wywołał dyskusji radnych. 

 

Ad. 9 Informację o stanie bezrobocia na terenie gminy Więcbork za rok 2015 i miesiąc 

styczeń roku 2016 przedstawił Zastępca Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy p. Piotr 

Bukolt. 
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Informacja stanowi Załącznik Nr 3 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM 

oraz stronie BIP Gminy Więcbork/ - dane dotycząca skali problematyki w całym 

powiecie sępoleńskim. 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radny Ryszard Kałaczyński zastanawiał się dlaczego podmioty prywatne – prywatni 

pośrednicy potrafią skuteczniej współpracować z urzędami pracy poza granicami naszego 

kraju niż Urząd Pracy w Powiecie. Radny pytał także, na co może liczyć jeżeli chodzi o PUP 

osoba, która ukończyła szkołę średnią, a maturę poprawiać będzie za rok. Dziwił się również 

małym zainteresowaniem potencjalnych pracodawców osobami po pięćdziesiątym roku życia 

oraz faktem, że przedsiębiorcy z Wituni wnioskujący do PUP o pracowników takowych nie 

pozyskali. W takiej sytuacji zmuszeni byli ściągać pracowników z Ukrainy. Natomiast często 

bywa też tak, że ci co rejestrują się w Urzędzie Pracy i są do niej kierowani nie za bardzo  

chcą pracować. 

 

Zastępca Dyrektora PUP odnosząc się do kierowania osób do pracy poza granicami kraju 

stwierdził, że wpierw należy sprawdzić, czy dany podmiot robi to legalnie, czy też nie. Na 

pewno musi być to działalność zarejestrowania, a podmiot musi posiadać akredytację, która 

daje gwarancję, że osoby kierowane mają możliwość podjęcia pracy legalnej i zabezpieczenie 

w formie ubezpieczenia zdrowotnego, czy też możliwość powrotu do kraju. Urząd Pracy 

posiada szereg ofert pracy poza granicami kraju, które przekazywane są poprzez sieć EURES 

tzn. np. w Niemczech do biura pośrednictwa pracy pracodawca  zgłasza ofertę pracy  

z zaznaczeniem, że poszukuje pracowników z kraju europejskiego obszaru gospodarczego  

i oferta ta trafia do wszystkich państw członkowskich. Najczęściej jednak w przypadku takiej 

oferty stawiane są dosyć duże wymagania, gdyż chodzi o zawody specjalistyczne ze 

znajomością języków obcych obowiązujących w danym kraju. Stąd też osoby bezrobotne  

w mniejszym stopniu korzystają z tego typu ofert posiłkując się innymi formami zatrudnienia 

zagranicą, choć tu zalecałby dużą ostrożność i weryfikację podmiotów pośredniczących. 

Sytuacje pojawiają się różne, często warunki oferowane w Polsce diametralnie różnią się od 

tych zastanych już na miejscu pracy w skrajnych przypadkach, a takie się zdarzają, mamy do 

czynienia z obozami pracy skąd najczęściej ludzie zbiegają. Jeżeli chodzi o osoby kończące 

szkoły, to dla PUP warunkiem rejestracji i skorzystania z dostępnych form pomocy jest 

uzyskanie zaświadczenia o jej skończeniu. Natomiast kwestia osób po pięćdziesiątym roku 

życia i ich aktywizacji zawodowej nie do końca została właściwie przez radnego odebrana. 

Osobiście uważa, że wiele z tych osób, to pracownicy z dużym doświadczeniem i specjaliści 

w firmach i jest to niezaprzeczalne. Obraz tych osób w ewidencji nieco wypacza ten 

wizerunek ale bywają też młodzi ludzie, którzy mają problem z wykonywaniem  

i utrzymaniem pracy, często z błahych powodów. Jednym z elementów wpływających na 

mniejsze zainteresowanie pracodawców osobami po pięćdziesiątym roku życia jest czynnik 

inwestycji w pracownika. Wymagania wobec pracownika rosną w związku z czym 

pracodawcy patrzą, by zacząć od młodego człowieka inwestując w zdobywanie przez niego 

odpowiednich uprawnień, często kosztownych, procentujących dochodami firmy na wiele lat. 

Jest to myślenie strategiczne pracodawcy. Zatrudnianiu obcokrajowców na terenie Polski 

sprzyjają przepisy prawne w tym zakresie, które nie narzucają żadnych ograniczeń. Przez 

okres sześciu miesięcy taka osoba może wykonywać prace bez ograniczeń. Proceder ten się 

rozszerza na terenie całego kraju. Należy też zauważyć, ze najczęściej osoby te podejmują 

zatrudnienie na tych stanowiskach, na których Polacy za dane wynagrodzenie nie chcą 

pracować. 
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Radna Anna Łańska zadała pytanie dotyczące informowania pracowników i osób 

poszukujących pracy o aktywizacji, jaką PUP pozyskuje ze środków Unii Europejskiej.  

W jaki sposób te informacje trafiają do ww. oraz w jaki sposób mają oni szukać tych 

informacji i gdzie. 

 

Zastępca Dyrektora PUP w przypadku pracodawców informacja przekazywania jest  

w momencie kontaktu tj. bądź pośrednik pracy bezpośrednio kontaktuje się z pracodawcą lub 

droga mailową. Osoby zainteresowane mogą uzyskać takie informacje na stronie internetowej 

albo kontaktując się z doradcą klienta. Każdy program, to określone kryteria np. wiekowe, 

zatem siłą rzeczy informacja kierowana jest tylko do tych, którzy je spełniają. Zasadniczo 

programy z udziałem środków z UE niewiele się różnią od tych realizowanych w ramach 

środków z Funduszu Pracy.  

 

Radna Łańska rozumiała, że brani są pod uwagę pracodawcy zgłoszeni w bazie PUP, jako 

szukający pracowników wśród osób bezrobotnych. Informacja taka nie trafia zaś do ogółu. 

 

Jest strona internetowa, jako główne źródło informacji. Inaczej jest trudno dotrzeć do 

wszystkich podmiotów, które z nami nie współpracowały dotychczas, bo jest ich prawie 3 tys. 

i fizycznie nie jest możliwe, aby do każdego dotrzeć. W ramach tych programów w nowej 

perspektywie nie ma środków na promocję. Kiedyś była możliwość publikowania ogłoszeń  

w mediach lokalnych, czy w telewizji. W tej chwili spada to na Wojewódzki Urząd Pracy  

i jest to promowane ale w skali województwa. Nie każdy z obywateli to zauważa  

i identyfikuje to ze sobą – mówił Zastępca Dyrektora PUP. 

 

Radny Kałaczyński wskazał, że osoby kierowane do pracy poza granice kraju przez PUP 

oczekują, iż są w pewien sposób chronione i zabezpieczone. Radny podziękował też PUP za 

zaangażowanie w realizację jego Projektu „366 Maratonów”. 

 

Zastępca Dyrektora PUP podkreślił, że w przypadku kierowania do pracy przez PUP nigdy 

nie ma stu procentowej pewności. Może pojawić się jakiś nowy podmiot zgłaszający potrzebę 

zatrudnienia osób z terenu europy wschodniej, a problemy i nieprawidłowości wykazywane 

są dopiero, kiedy osoby wysłane powracają do kraju i ujawniają naruszenia. Niemniej jest to 

system pewniejszy, gdyż podmiot, który złamał w jakiś sposób zasady zostaje odnotowany  

i eliminowany z możliwości zgłoszenia. 

 

Przewodnicząca RM pytała o działania PUP w kierunku aktywizacji osób 

niepełnosprawnych ruchowo. Czy w tym zakresie Urząd Pracy ma przewidziane jakieś 

programy pomocowe zachęcające  pracodawców, czy Gminy do zatrudniania takich osób.  

 

 

Zastępca Dyrektora PUP odpowiedział, że dedykowanego programu w tym zakresie  PUP 

nie ma. Dla niego tym, co jest i jest skuteczne, to środki z PFRON-u na doposażenie miejsca 

pracy, czy też wyposażenia w taki sposób, żeby odpowiadało, to potrzebom osób 

niepełnosprawnych . Niestety ograniczona ilość tych środków zamyka temat. 

 

Przewodnicząca RM dopytywała, co do tej pory w tej materii udało się zrobić. 
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Zastępca Dyrektora PUP powiedział, że co roku starają się wspierać takie osoby ale główną 

formą wsparcia są staże i prace interwencyjne. Są jednak także osoby niepełnosprawne 

korzystające ze środków na rozpoczęcie działalności gospodarczej. 

 

Przewodnicząca RM poprosiła by Dyrektor pokrótce, hasłowo przedstawił warunki 

rozpoczęcia własnej działalności gospodarczej. 

 

Konieczność prowadzenia działalności przez okres dwunastu miesięcy. Kwota wsparcia 

pomiędzy 30.000,00 zł – 40.000,00 zł . W przypadku miejsca pracy to też kwota ok. 

40.000,00 zł, z tym ze wymóg zatrudnienia po stronie pracodawcy przez okres trzech lat. - 

Zastępca Dyrektora PUP. 

 

Radny Wojciech Janicki pytał, jaka to jest grupa osób tzw. „niereformowalnych 

pracowników” tj. takich którzy rejestrują się w PUP, znajdują pracę, po czym powracają 

ponownie, jako poszukujący pracy. Czy jest to procentowo duża grupa i w jakim przedziale 

wiekowym się plasuje. 

 

Zastępca Dyrektora PUP stwierdził, że traktowałby zagadnienie bardziej personalnie. 

Trudno wskazywać mu tu na jakąś grupę zawodową , czy wiekową. Na pewno problem ten 

nasila się z wiekiem, chociaż przypadki są różne. Często dotyczy to kobiet po pięćdziesiątym 

roku życia, które przez wiele lat zajmowały się domem i dziećmi. Po wychowaniu dzieci 

pozostają „w próżni” nie mają zajęcia, nigdy nie pracowały, więc brak im doświadczenia 

zawodowego. Trudno takie osoby wprowadzić na rynek pracy, w szczególności kiedy 

zamieszkują one obszary wiejskie, czy byłe osiedla popegeerowskie, gdzie nie ma możliwości 

dojazdu do miejsca pracy. Jest to swego rodzaju problem społeczny, zaniedbania lat 

ubiegłych, bo żadne preferencje dla tej grupy społecznej nie zostały stworzone, a i dziś 

brakuje programu wspierającego osoby zajmujące się dziećmi. Dziś również  jest wiele 

młodych kobiet, które zajmują się dziećmi a oferta zatrudnienia dla nich na tyle mało 

atrakcyjna, że nie opłaca się im podjąć pracy, czy też z niej rezygnują. 

 

Burmistrz Więcborka podał, że nie ma tygodnia, aby osoba bezrobotna nie zgłosiła się do 

Urzędu Miejskiego zainteresowana podjęciem pracy. Jednakże analizując doszedł do 

wniosku, że nie zawsze osoby te chcą podjąć pracę, a jedynie jej „poszukiwać”.  

 

Zastępca Dyrektora PUP korzystając z obecności na sesji złożył podziękowania i uznania 

pod adresem Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej w Więcborku. W ubiegłym roku PUP 

realizował po raz pierwszy Program „Integracja i Aktywizacja” skierowanych do osób  

w najtrudniejszej sytuacji na rynku pracy i tylko MGOPS w Więcborku stanął na wysokości 

zadania i udało mu się  zrekrutować grupę osób przewidzianą do udziału w Programie plus 

grupę osób rezerwową. Według niego oznacza to pełen profesjonalizm, zrozumienie tematu  

i bardzo dobrą współpracę. Jest to niewątpliwie zasługa Dyrektora MGOPS w Więcborku  

i jego pracowników. 

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

 

Ad. 10 Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia kryteriów wraz z liczbą 

punktów oraz dokumentów niezbędnych do potwierdzenia spełniania kryteriów stosowanych 

na drugim etapie postępowania rekrutacyjnego do oddziałów przedszkolnych, dla których 

Gmina Więcbork jest organem prowadzącym omówiła Dyrektor Biura Obsługi Oświaty 

Samorządowej p. Danuta Zawidzka. 
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Zmiana w uchwale Nr XIII/86/2015 Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 25 listopada 2015 r. 

w sprawie określenia kryteriów wraz z liczbą punktów oraz dokumentów niezbędnych do 

potwierdzenia spełniania kryteriów stosowanych na drugim etapie postępowania 

rekrutacyjnego do oddziałów przedszkolnych, dla których Gmina Więcbork jest organem 

prowadzącym jest konsekwencją wejścia w życie ustawy z dnia 29 grudnia 2015r. o zmianie 

ustawy o systemie oświaty oraz niektórych innych ustaw (Dz. U. z 2016r., poz. 35). W świetle 

znowelizowanego brzmienia ustawy z dnia 7 września 1991r. o systemie oświaty, 

wychowanie przedszkolne obejmuje dzieci od początku roku szkolnego w roku 

kalendarzowym, w którym dziecko kończy 3 lata, do końca roku szkolnego w roku 

kalendarzowym, w którym dziecko kończy 7 lat. Od 1 września 2016r. obowiązkowe roczne 

przygotowanie przedszkolne muszą odbyć dzieci sześcioletnie, a dzieci pięcioletnie  

i czteroletnie na równych zasadach zachowują prawo do wychowania przedszkolnego (tj. do 

miejsca w przedszkolu). W związku z faktem, iż wobec dzieci pięcioletnich zniesiono 

obowiązek odbycia rocznego przygotowania przedszkolnego, dzieci winny być 

objęte kryterium rekrutacyjnym. 

 

Opinia Komisji Oświaty, Kultury i Sportu – pozytywna 

 

Pytań ze strony radnych nie było. 

 

Na sali 14 radnych 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

Ad. 11 Projekt uchwały w sprawie  wyrażenia zgodny na nabycie nieruchomości położonej  

w Borzyszkowie przez Gminę Więcbork. 

 

Nabycie dotyczy nieruchomości gruntowej o powierzchni 1000m². Nabycie nastąpi w formie 

gotówkowej od p. Waldemara Pukownik. Nieruchomość była przedmiotem wizji lokalnej 

Komisji Rolnictwa /…/ , a sołectwo Borzyszkowo zainteresowane jest nabyciem w celu 

rozwinięcia możliwości rekreacyjnych dla społeczności wiejskiej, gdyż teren usytuowany jest 

przy świetlicy sołectwa. Poza tym nabycie to zwiększy gminny zasób nieruchomości. Działka 

wyceniona została przez rzeczoznawców na kwotę 15.490,00 zł. 

 

Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radny Kałaczyński  pytał, czy sołectwo Borzyszkowo dołożyło coś do kupna tej 

nieruchomości. 

 

Radny Stanisław Piłka piastujący funkcję sołtysa sołectwa Borzyszkowo zadeklarował, że  

w kolejnym roku sołectwo dołoży coś ze swojego funduszu na zagospodarowanie 

przedmiotowego terenu. 

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

 

Na sali 14 radnych 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
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Ad. 12 Projekt uchwały w sprawie uchwalenia „Programu Ochrony Środowiska Gminy 

Więcbork na lata 2016-2019” przedstawił Kierownik Referatu UM p. Tomasz Fifielski 

 

Program Ochrony Środowiska Gminy Więcbork na lata 2016-2019 sporządzono na podstawie 

art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym,  

w związku z art. 17 ust. 1 i 2 oraz art. 18 ust. 1 ustawy z dnia 27 kwietnia 2001 r. Prawo 

Ochrony Środowiska, po uzyskaniu pozytywnej opinii Zarządu Powiatu w Sępólnie 

Krajeńskim oraz po odstąpieniu od przeprowadzenia strategicznej oceny oddziaływania na 

środowisko, po uzgodnieniu z Regionalnym Dyrektorem Ochrony Środowiska w Bydgoszczy 

oraz Państwowym Wojewódzkim Inspektorem Sanitarnym w Bydgoszczy. Ponadto Program 

Ochrony Środowiska Gminy Więcbork na lata 2016-2019 uzyskał pozytywną opinię Komisji 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, Inwentaryzacji i Handlu Rady 

Miejskiej w Więcborku. 

 

Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna. 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radny Kałaczyński  nawiązał do problemu, jakim są dymiące kominy szczególnie te na 

budynkach firm. Swego czasu sam musiał instalować w kominie na budynku swojego domu 

wkład kominowy – filtr. Zastanawiał się, czy dziś też wymaga się tego i czy jest to 

egzekwowane. 

 

Pan Fifielski powiedział, że dyskusja w tym temacie pojawiła się również na posiedzeniu 

Komisji Rolnictwa /…/ i obecna na niej Dyrektor Wydziału Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska Starostwa Powiatowego w Sępólnie p. Barbara Wiśniewska, która ma pod swoją 

pieczą wszystkie zakłady pracy deklarowała przekazanie tych informacji do WIOŚ. Jeżeli 

nieprawidłowości zostaną ujawnione Wojewódzki Inspektorat Ochrony Środowiska będzie 

interweniował, ponieważ jest to w jego kompetencji. Na pewno nie leży to w zakresie 

kompetencji samorządu gminnego.  

 

Przewodnicząca RM zabrała głos w temacie ochrony powietrza atmosferycznego  

w odniesieniu do punktu omawianego Programu tj. „Edukacja ekologiczna mieszkańców na 

temat zanieczyszczeń z niskiej emisji szkodliwości spalania odpadów w kotłowniach”. 

Kwestia ta mocno leży jej na sercu i pracuje nad nią. Oprócz ulotek z hasłem „Kochasz 

dzieci, nie pal śmieci” Gmina nie prowadziła innych działań. Natomiast świadomość 

niektórych mieszkańców w tym zakresie jest przerażająca. Radny wspomniał o dymiących 

kominach zakładów pracy, gdzie procedura utylizacji odpadów jest dość precyzyjna. 

Natomiast w gospodarstwach domowych takich procedur już nie ma. Rodzi się zatem pytanie 

kto może skontrolować kotłownie przydomowe? WIOŚ zakłady i firmy, a prywatne 

kotłownie domowe kto? Kto jest w stanie wyedukować mieszkańców, czy wymusić na nich, 

aby nie spalali odpadów niebezpiecznych w tym tworzyw sztucznych. Są gminy gdzie chodzą 

specjalne komisję pobierające wymazy z pieców, zatem jest możliwość sprawdzenia. 

Oczywiście wiążą się z tym określone koszty ale zdaniem radnej „gra warta jest świeczki”. 

Środowisko gminy Więcbork jest w miarę dobrze zachowane, w miarę czyste, więc 

pozwalanie na łamanie przepisów w zakresie stosowanych materiałów grzewczych nie 

przysparza chwały no i szkodzi zdrowiu mieszkańców. Przewodnicząca RM pytała  

w związku z tym, jakie działania Gmina zamierza w tym aspekcie podjąć. Jeżeli edukacja, to 

jaka i przez kogo prowadzona? 
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Radny Jan Antczak podkreślił, że kiedy gminę odwiedzają mieszańcy Krakowa, czy Śląska, 

to zazdroszczą nam naszego środowiska. Według radnego powietrze nasze jest czyste, a poza 

tym kiedy być może pojawią się dotacje, które obecnie są do usuwania azbestu i budowy 

przydomowych oczyszczalni ścieków, to ludzie coś zmienią. Nie można się straszyć 

kontrolami! 

 

Przewodnicząca RM podkreśliła, że jeżeli tworzy się plan ochrony środowiska, to oznacza, 

że mamy co chronić. Ponadto wskazała, że nasze środowisko jest w miarę przyzwoite. Stan 

wód i powietrza jest lepszy zapewne niż kilka lat wcześniej ale są też wciąż mieszkańcy, 

którzy spalają  śmieci, których spalać nie powinni. Jeżeli pojawia się artykuł o smogu  

w mieście, to warto byłoby się zastanowić skąd ten smog się bierze. Nie można udawać, że 

takich sytuacji nie ma. Nie mówi o karaniu, czy nasyłaniu policji ale przede wszystkim  

o świadomości i właściwej edukacji. Dopiero kolejnym krokiem byłoby wysłanie pisma  

z podaniem podstawy prawnej i sankcji grożącej za łamanie zakazu no i ostatecznym 

wysłanie kontroli. 

 

Pan Fifielski podał, że Gmina zgodnie z ustawą o utrzymaniu porządku i czystości  

w gminach zawsze może przeprowadzić kontrolę gospodarki odpadami i kilka takich kontroli 

miało miejsce. Były informacje o tym, że sąsiad nie wywozi śmieci i wszystko pali. 

Pojechano na kontrolę i jedyna możliwością udowodnienia procederu było przebadanie 

popiołu z pieca, a to są straszne koszty. Przeprowadzono na ta okoliczność stosowną 

rozmowę edukacyjną i sytuacja uległa poprawie. Po wspomnianym artykule przyjrzano się 

bliżej problemowi i  stwierdzono, że wielu z mieszkańców posiada stare instalacje grzewcze. 

Jeżeli kupowany jest dobry węgiel, to popiołu jest mniej i dym też jest inny. Paliwa używane 

do ogrzewania są różnej jakości stąd też mniejsze, czy większe zanieczyszczenia. Prowadzone 

były rozmowy z WFOŚiGW o ewentualnych dofinansowaniach. Jest obecnie program na 

dofinansowania do przydomowych oczyszczalni ścieków, który bardzo dobrze funkcjonuje  

i można byłoby w ten sam sposób udzielać dotacji na wymianę instalacji grzewczych. 

Niestety gmina Więcbork jest za małą gminą i nie spełniamy określonych wymogów. Na 

jednej z najbliższych sesji analizowany będzie projekt gospodarki niskoemisyjnej, tam też 

sporo miejsca będzie poświęcone ochronie powietrza. Na początku sezonu grzewczego 

Gmina zakupiła ponownie ulotki edukacyjne, które dostarczane były mieszkańcom, głównie 

mieszkańcom ulicy Pocztowej, Złotowskiej, Hallera, Strzeleckiej tj. tam, gdzie są jeszcze 

instalacje, w których spalane jest drewno, czy węgiel. 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o dostarczenie jej takiej ulotki oraz wyjaśnienie „strasznych 

kosztów analizy popiołu”.  

 

Pan Fifielski odpowiedział, że nie zna konkretnej kwoty wykonania analizy, musiałby się  

w tej kwestii porozumieć z Zakładem Gospodarki Komunalnej. Na pewno nie są to jednak 

małe koszty. 

 

Przewodnicząca RM zwróciła uwagę, że nie należy mówić w takim razie o jakiś „strasznych 

kosztach” skoro nie wie się o nich nic. Poza tym nie wie, czy została dobrze zrozumiana, gdyż 

nie chodziło jej o palenie drewnem, miałem, czy peletami, a o świadomym spalaniu odpadów, 

które winny trafić na składowisko. Nie widzi też potrzeby przystępowania do Programu na 

dofinansowanie, bo niby czego? Czy Gmina miałaby stworzyć spalarnię odpadów 

komunalnych? 
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Radna Anna Łańska mówiła, że problem jest, bo widzi się to, że ludzie palą śmieci. Nie 

należy jednak dramatyzować. Uważała, że akurat gmina i miasto Więcbork są czystym 

miastem. Ubolewała na tym, że inne paliwa są tak drogie, bo większość mogłaby wówczas 

ogrzewać budynki olejem, czy gazem i nie byłoby w ogóle tematu. Rada Miejska  

w Więcborku mogłaby podjąć decyzję taką jak zrobili to radni z Krakowa i zobowiązać 

mieszkańców do przejścia na olej, czy gaz ale nie można takiej decyzji podjąć, bo ludzi po 

prostu na to nie stać. Rada może natomiast przekazać pewne środki i zobowiązać Burmistrza, 

aby przeznaczył je na edukację mieszkańców w zakresie nie spalania śmieci. Nie ma 

większego sensu roztrząsania tego tematu. Ludzie palą, zatem trzeba ich nauczyć żeby tego 

nie robili. 

 

Przewodnicząca RM  powiedziała, że chciałaby, aby ta edukacja była skuteczna nie tylko  

w postaci ulotek, które nie zawsze wiele mówią.  

 

Burmistrz Więcborka proponował zakończyć temat, choć niewątpliwie zgada się  

z Przewodnicząca co do konieczności edukacji w tym zakresie. Są różne formy tej edukacji  

i Gmina może próbować to czynić ale nawet najlepszy nauczyciel, który będzie miał 

opornego ucznia, lub takiego który nie będzie chciał się nauczyć, to nic nie zrobi. Jeżeli 

chociażby jakaś część z tych ulotek które trafiły do mieszkańców wywołała właściwe reakcje, 

to już jest to jakiś sukces. Nie ma stu procentowej gwarancji w tym przypadku i można to 

przyrównać do walki z nałogiem palenia tytoniu, metody różne podobnie, jak ich skutek. 

Niemniej edukować trzeba i p. Fifielski do Komisji, która będzie miała miejsce w kwietniu 

opracuje i przedstawi informację na temat podstaw prawnych i możliwości kontroli tego, co 

jest spalane w piecach, jakie można w tym zakresie czynić kroki, i mogą być konsekwencje 

naruszania przepisów. 

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

 

Na sali 14 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 13 radnych 

Wstrzymała się od głosu   - 1 radna 

 

 

Ad. 13 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu usuwania azbestu i wyrobów 

zawierających azbest Gminy Więcbork” omówił również Kierownik referatu UM  

p. Tomasz Fifielski. 

 

W dniu 14 lipca 2009r. Rada Ministrów przyjęła "Program Oczyszczania Kraju z Azbestu na 

lata 2009 - 2032", którego podstawowym celem jest usunięcie do roku 2032 z terenu Polski 

wyrobów zawierających azbest, wyeliminowanie spowodowanych azbestem negatywnych 

skutków zdrowotnych, a ponadto sukcesywna likwidacja szkodliwego oddziaływania azbestu 

na środowisko i doprowadzenie, w określonym czasie, do spełnienia wymogów ochrony 

środowiska. W związku z powyższym na gminy, powiaty i województwa nałożony został 

obowiązek opracowania "Programów usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest".  

W celu wywiązania się z powyższego obowiązku opracowany został "Program usuwania 

azbestu i wyrobów zawierających azbest Gminy Więcbork". Dokument ten określa  

m. in. obowiązki właścicieli, zarządców nieruchomości i wykonawców prac polegających na 

zabezpieczaniu i usuwaniu wyrobów zawierających azbest. Przedstawia również aktualny 

stan w zakresie ilości wyrobów zawierających azbest znajdujących się na terenie miasta  
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i gminy. Określa harmonogram realizacji programu i wskazuje na środki finansowe, 

niezbędne do jego realizacji z jednoczesną możliwością pozyskania środków zewnętrznych na 

jego utylizację. Ponadto przyjęcie w/w dokumentu ma na celu przyśpieszenie procesu 

usuwania materiałów zawierających azbest i ich odpowiedniego zagospodarowania. Biorąc 

pod uwagę powyższe, zasadne jest podjęcie niniejszej Uchwały i wdrożenie jej do realizacji. 

Załącznik do uchwały zawiera aktualizację danych dotyczących ilości azbestu na terenie 

gminy Więcbork. 

 

Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna 

 

Na sali 14 radnych. 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

 

Ad. 14 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Burmistrz Więcborka  

p. Waldemar Kuszewski. 

 

/Odp. na interp. radnego A. Wendy/ 

 Oznakowanie objazdu dla samochodów ciężarowych na Wymysłowo nie do końca wydaję 

się  właściwą koncepcją. Zarówno Gmina, jak i mieszkańcy mają świadomość, co dzieje 

się z tą drogą pomimo, że oficjalnie trasa ta nie jest wskazana, jako skrót. Pojawia się 

obawa, że wskazanie objazdu może spowodować jeszcze większą degradację tej drogi. 

 Na spotkaniu Rady Krajeńskiego Parku Krajobrazowego pytano, czy wiadomo coś więcej 

odnośnie  wyboru Dyrektor KPK ale odpowiedź brzmiała „nie” 

 Na dzień dzisiejszy nie planuje się ogłaszania konkursu na stanowisko sekretarza Gminy. 

Jest to więcej obowiązków dla Zastępcy Burmistrza i samego Burmistrza ale wspólnie 

radzą sobie w tej materii, a zaoszczędzone z tego tytułu środki przeznaczane są m.in. na 

drogi gminne. 

 Jeżeli chodzi o pracę ciągnika zakupionego przez Gminę Więcbork, jak i informacje 

dotyczące innych rzeczy dotyczących działań Gminy  Burmistrz apelował, by nie opierać 

się w tej materii na doniesieniach prasowych, a pytać i wyjaśniać bezpośrednio 

u źródła tj. w Urzędzie Miejskim. Ciągnik jest sprawy i obecnie wykonuje prace na 

terenie gminy. 

 

Ad. 15 Wolne wnioski i informacje. 

 

Przewodnicząca RM nawiązują do pytania radnego odnośnie wyboru kierownictwa KPK 

zauważyła, że po raz kolejny, bodajże czwarty Marszałek ogłosił konkurs na stanowisko 

dyrektora tej Instytucji. Ponadto zwróciła się z apelem aby rozpowszechnić inicjatywę 

organizacji obchodów 1050-lecia Chrztu Polski, a tym samym uaktywnić osoby, które 

chciałyby się zaangażować w takowe przedsięwzięcie. Kolejne spotkanie organizacyjne 

dotyczące ww. tematu zaplanowano na piątek 26 lutego na godz. 11:00 w Sali Krajeńskiej 

MGOK w Więcborku. Poza tym można w tej materii kontaktować się bezpośrednio z jej 

osobą, p. Leszkiem Skazą lub Dyrektor Biblioteki Publicznej w Więcborku. 

Przewodnicząca RM przypomniała również radnym o obowiązku złożenia oświadczenia 

majątkowego do końca kwietnia br. 

 

Radna Beata Kopta kierując się do Dyrektor BOOS w Więcborku zapytała, jak ilościowo 

wyglądał będzie nabór do klas pierwszych szkoły podstawowej. 
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Dyrektor BOOS wskazała, że odnośnie dzieci urodzonych 2010 roku zaszła zmiana 

przepisów. Zgodnie z tym dzieci rozpoczynać będą naukę w szkole w wieku siedmiu lat. 

Natomiast rodzice dzieci urodzonych w 2010 roku w obecnym stanie prawnym mają 

możliwość wyboru tj. albo pozostawiają dziecko w przedszkolu, albo posyłają je do szkoły. 

W ubiegłym tygodniu zakończył się instrukcyjny termin w ramach którego proszono 

rodziców na spotkaniach o złożenie deklaracji, czy w ogóle zamierzają posłać dziecko do 

pierwszej klasy. Deklaracje wpłynęły, niemniej jednak od poniedziałku 22 lutego rozpoczęło 

się postępowanie rekrutacyjne  w placówkach, w których funkcjonują oddziały przedszkolne. 

Do dnia 23 marca trwa okres na złożenie wniosku na uczestniczenie, czy też pobyt dziecka  

w przedszkolu. Ponadto na mocy przepisów przejściowych rodzice dzieci urodzonych  

w 2009r. mogą do końca marca podjąć decyzję o tym, czy dziecko, które obecnie jest w klasie 

pierwszej może w tej klasie pozostać. Wówczas takie dziecko nie jest objęte postępowaniem 

kwalifikacyjnym i do końca czerwca pozostaje w klasie ale nie podlega ocenianiu.  Tak na 

prawdę zatem, wypadkowa tych wszystkich zebranych informacji będzie stanowiła o tym,  

w jakim zakresie zostaną powołane i czy zostaną powołane pierwsze klasy, gdzie w jakim 

wymiarze i jakiej placówce, a na ile będą objęte dzieci wychowaniem przedszkolnym. 

 

Radna Kopta podała, że ustawa o systemie oświaty mówi, o grupach w klasach pierwszych 

na terenie miasta 11 osób, na terenie wsi siedem osób. Co w przypadku, kiedy w Szkole 

Podstawowej w Więcborku osób tych będzie osiem.  

 

Dyrektor BOOS uznała, że na razie nie ma co wywoływać tematu. Wpierw należy poczekać 

na to kiedy spłyną wszystkie deklaracje i kiedy już BOOS dysponować będzie konkretnymi 

liczbami, wówczas będzie czas na dyskusję. Faktem natomiast jest, że ustawa zmieniająca 

ustawę o systemie oświaty, która weszła w życie z dniem 23 stycznia, mówi o ty, że jeżeli na 

terenie wiejskim dzieci do pierwszej klasy zgłosi się nie więcej niż siedem, a na terenie 

miejskim nie więcej niż jedenaścioro, wówczas organ prowadzący może wskazać inną szkołę 

niż obwodowa. Czytając uzasadnienie do ustawy tylko w jednym zdaniu mowa jest   

o finansowaniu tego typu oddziałów i zawiera się w stwierdzeniu, że „należy rozważyć 

zmianę naliczania subwencji z uwagi na możliwość powstania mało licznych oddziałów, 

które mogą skutkować  zwiększonymi nakładami ze strony samorządu”.  

 

Radny Ryszard Kałczyński  dopytywał o drogę na ul. W. Witosa w Wituni. Chciał wiedzieć, 

czy Kierownik Referatu UM był sprawdzić jej stan i podjęto już jakieś decyzje w tej sprawie. 

Zgłosił też ponownie sugestię odnośnie zakazu ruchu sprzętu ciężkiego na moście przy  

ul. Nowodworskiej w Wituni.  Most jest w złym stanie technicznym i jakieś decyzje 

należałoby podjąć, aby zapobiec całkowitej jego dewastacji. Ponadto mieszkańcy dopytują, 

jaki rodzaj nawierzchni będzie na odcinku drogi łączącej Nowy Dwór i Zakrzewek. 

 

Burmistrz Więcborka odpowiedział, że jeżeli chodzi o wspomnianą drogą, to wcześniej już 

informował, że złożony został wniosek o dofinansowanie i planowana jest dalsza 

modernizacja drogi w postaci wyłożenia nawierzchni bitumicznej. Zadanie rozłożone jest na 

dwa lata. Most, o którym wspomniał radny wiąże się z przejmowaniem starych linii 

kolejowych z PKP i całej infrastruktury, która na tych odcinkach się znajduje. Ograniczenie 

owszem można zastosować ale pytanie jakie, by z kolei nie utrudniać pracy miejscowym 

rolnikom. Sytuację należy na spokojnie przeanalizować. 

 

Pan Fifielski uzupełnił, że bezpośrednio po ostatniej sesji dokonano wizji lokalnej w ternie 

drogi przy ul. W. Witosa. Odcinek wykonany kilkanaście lat temu rzeczywiście mocno się 
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zużyła  i pojawiają się kamienie, które są jej podbudową. W okresie wiosennym, kiedy ruszą 

bieżące naprawy dróg nawierzchnia ta zostanie również naprawiona. 

 

Na tym obrady zakończono. 

Przewodnicząca RM słowami „zamykam obrady szesnastej sesji Rady Miejskiej  

w Więcborku”, zamknęła obrady. 

 

Prot. I. Mrozek 

 

   Przewodnicząca Rady Miejskiej 

w Więcborku 

 

/-/ mgr Grażyna Witczak 

  


